
 
 
 
 

 
 
 
Onderwerp : Klaar voor Jeugdzorg? 
Aan  : College van Burgemeester en Wethouders gemeente Zandvoort 
Datum  : 19 december 2014 
 
Geacht college, 

 

Per 1 januari 2015, over minder dan twee weken, is de decentralisatie van de jeugdzorg naar 

gemeenten een feit. Een belangrijke en nuttige decentralisatie, waarbij veel te winnen valt. Door het 

leggen van de politieke, financiële en uitvoeringsverantwoordelijkheid in één hand, de kennis van de 

eigen jeugd en de kortere afstand kunnen gemeenten de kinderen en ouders meer maatwerk bieden. 

Zo kan eindelijk wat gedaan worden om het huidige, ineffectieve en inefficiënte jeugdzorgstelsel te 

verbeteren. Naast die kansen, zorgt een decentralisatie als deze echter ook voor risico’s. Voorkomen 

moet worden dat kinderen tussen wal en schip vallen. De VVD heeft dan ook consequent 

aangedrongen op het tijdig sluiten van de contracten, en is zeer verheugd dat dit het College is 

gelukt. Klaar zijn voor de jeugdzorg is echter meer dan het tekenen van die contracten. Daarom is het 

verontrustend dat uit het rapport van de Transitiemonitor Jeugd1 geen beeld te schetsen valt in 

hoeverre Zandvoort hier daadwerkelijk klaar voor is. Van de 45 vragen die elke gemeente gesteld 

worden, heeft Zandvoort er 30 niet beantwoord. Een goede beoordeling is dus niet te maken. 

 

Naar aanleiding daarvan heeft de VVD de volgende vragen: 

1. Waarom zijn niet alle vragen uit de monitor beantwoord? 

2. De VVD is zeer benieuwd naar de (ontbrekende) antwoorden uit de monitor. Zou u daartoe 

de volgende vragen willen beantwoorden? 

1. Heeft uw gemeente afspraken gemaakt met medisch specialisten, huisartsen en 

jeugdartsen over de wijze waarop zij onderling en met uw gemeente afstemmen 

over verwijzingen? 

2. Heeft uw gemeente afspraken gemaakt met medisch specialisten, huisartsen en 

jeugdartsen over de wijze waarop zij worden geïnformeerd over de gecontracteerde 

jeugdhulp waarnaar zij kunnen verwijzen? 

3. Heeft uw gemeente afspraken met BJZ en CIZ over de warme overdracht van cliënten 

die bekend zijn bij BJZ en CIZ, maar wiens aanvraag niet meer voor 1 januari 2015 

wordt afgedaan door BJZ/CIZ? 

4. Heeft uw gemeente afspraken gemaakt met BJZ over een warme overdracht van 

cliënten die op 31 december 2014 nog onder ‘toegang’ van BJZ vallen? 

5. Heeft uw gemeente een communicatieplan om burgers te informeren waar zij 

terecht kunnen en hoe procedures verlopen (bijvoorbeeld procedure tot aanmelding 

niet–vrijtoegankelijke voorzieningen, AMHK etc)? 

                                                           
Zie:  Webpagina: http://www.voordejeugd.nl/actueel/nieuwsberichten/1557-uitkomsten-

transitiemonitor-jeugd-per-gemeente-beschikbaar,  
Rapport:http://www.voordejeugd.nl/attachments/article/1557/Bijlage%20Rapport%20Transiti
emonitor%20Jeugd%20-%20meting%20peildatum%2014%20november%202014.pdf  

Schriftelijke vragen 

ex artikel 155, 169 en 180 Gemeentewet en  
artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad  

http://www.voordejeugd.nl/actueel/nieuwsberichten/1557-uitkomsten-transitiemonitor-jeugd-per-gemeente-beschikbaar
http://www.voordejeugd.nl/actueel/nieuwsberichten/1557-uitkomsten-transitiemonitor-jeugd-per-gemeente-beschikbaar
http://www.voordejeugd.nl/attachments/article/1557/Bijlage%20Rapport%20Transitiemonitor%20Jeugd%20-%20meting%20peildatum%2014%20november%202014.pdf
http://www.voordejeugd.nl/attachments/article/1557/Bijlage%20Rapport%20Transitiemonitor%20Jeugd%20-%20meting%20peildatum%2014%20november%202014.pdf


6. Heeft uw gemeente burgers geïnformeerd waar zij terecht kunnen en hoe 

procedures verlopen? 

7. Zijn de cliënten uit uw gemeente die nu hulp ontvangen geïnformeerd over het 

gevolg van de verandering in hun concrete situatie? 

8. Heeft uw gemeente de PGB-houders in de gemeente geïnformeerd over de 

veranderingen vanaf 2015 in de PGB-procedure? 

9. Heeft uw gemeente/regio afspraken met de Raad voor de Kinderbescherming 

gemaakt? 

10. Heeft uw gemeente/regio besloten wie er een verzoek tot onderzoek mag doen bij 

de Raad voor de Kinderbescherming? 

11. Heeft uw gemeente een door het college gemandateerde organisatie aangewezen 

die overleg voert met de gecertificeerde instelling in geval deze de inzet van 

jeugdhulp nodig acht? 

12. Heeft uw gemeente/regio afspraken gemaakt met de politie in de regio over de 

route van de zorgmeldingen van de politie? 

13. Is uw gemeente voor 1 januari 2015 aangesloten op CORV? 

14. Heeft uw gemeente de voorbereiding getroffen voor structurele 

gegevensuitwisseling met de SVB? 

15. Heeft uw gemeente de voorbereidingen getroffen om per 1 januari de berichten van 

het gemeentelijk gegevensknooppunt op het terrein van Jeugd digitaal te gaan 

uitwisselen met jeugdhulpaanbieders? 

16. Is uw gemeente bekend met de beleidsinformatie die het CBS publiceert in Statline? 

17. Heeft uw gemeente de contactgegevens van de jeugdhulpaanbieders en 

gecertificeerde instellingen waar u een contract mee heeft afgesloten aan KING 

doorgegeven? 

18. Heeft u bij de vormgeving van uw werkprocessen rond dienstverlening rekening 

gehouden met noodzaak, proportionaliteit en subsidiariteit voor het uitvragen van 

de persoonsgegevens in het kader van de Wet bescherming persoonsgegevens? 

19. Heeft uw gemeente beleidsregels opgesteld over het omgaan met persoonsgegevens 

en privacy? 

20. Heeft uw gemeente met alle partijen waarmee u vanaf 1 januari 2015 

persoonsgegevens uitwisselt binnen het sociaal domein afspraken gemaakt waarin 

staat beschreven hoe er met deze gegevens moet worden omgegaan? 

21. Zijn de informatiesystemen per 1 januari 2015 zo ingericht dat de gebruiker alleen 

toegang krijgt tot de gegevens die strikt noodzakelijk zijn vanuit zijn of haar 

specifieke taak en betrokkenheid? 

22. Hebben de samenwerkingsafspraken die u met andere gemeenten in regionaal 

verband heeft gemaakt een juridische basis? 

23. Heeft uw gemeente mogelijk onverwachte toename in kosten van (dure) jeugdhulp 

financieel gedekt? 

24. Heeft uw gemeente gekozen voor regionale financiële risicoverevening? 

25. Heeft uw gemeente een ‘op overeenstemmingsgericht overleg’ (OOGO) jeugd 

gevoerd met de relevante samenwerkingsverbanden in uw gemeente? 

26. Is uw gemeente bekend met de mogelijkheden die de wet biedt ten aanzien van het 

familiegroepsplan? 



27. Heeft uw gemeente de integrale aanpak vanuit de werkwijze van één gezin, één plan 

en één regisseur geborgd (bijvoorbeeld door dit op te nemen in het beleidsplan of 

verordening)? 

28. Is uw gemeente bekend met Integrale Vroeghulp (landelijk dekkend regionaal 

netwerk), een werkwijze om vanuit verschillende disciplines naar jonge kinderen met 

(dreigende) ontwikkelingsachterstand te kijken en hulp te kunnen bieden? 

29. Is uw beleidsplan jeugd vóór 1 november door de gemeenteraad vastgesteld? 

30. Is uw verordening jeugd vóór 1 november door de gemeenteraad vastgesteld? 

3. Indien het antwoord op 1 of meer van bovenstaande 30 vragen ‘nee’ of ‘gedeeltelijk’ is; Hoe 

komt dit? 

4. In de monitor is 1 vraag (Heeft uw gemeente een besluit genomen over de wijze waarop de 

hoogte van een PGB wordt vastgesteld?) met ‘gedeeltelijk’ beantwoord. Is deze vraag 

inmiddels met een ‘Ja’ te beantwoorden? Zo nee, waarom niet? 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Fractie VVD Zandvoort - Bentveld, namens deze, 

 

Martijn Hendriks. 


